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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2024. április 25. 

(csütörtök) napján 9 órakor Szekszárd Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának 

Dísztermében (7100 Szekszárd, Béla király tér 8.) megtartott rendes, nyilvános üléséről. 
 

Jelen vannak: 

Gyurkovics János   alpolgármester- 
Bomba Gábor     képviselő- 
Csötönyi László    képviselő- 
Faragó Zsolt    képviselő- 
Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő- 
Gulyás Róbert    képviselő- 
Illés Tamás     képviselő- 
Kővári László    képviselő- 
Máté Péter    képviselő- 
Móra Viktória     képviselő- 
Murvai Árpád    képviselő- 
Szollár Zoltán    képviselő- 
Rácz Zoltán    képviselő- 
Zaják Rita    képviselő- 
 

! polgármesteri tisztség betöltetlen; 
 

Tanácskozási joggal megjelentek: 
 dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző- 
dr. Biró Gyula aljegyző- 
dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető- 
dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető- 
Zsiga Marianna igazgatóságvezető- 
Magyar Károly igazgatóságvezető- 
Majnayné Sajben !nna igazgatóságvezető- 
Herr Teréz főépítész- 
Kovács Klaudia adminisztrátor- 

 

Meghívottak: 
     Kiefaber Gábor tűzoltó alezredes- 
     Liebhauser János igazgató- 
     Ódor János igazgató. 
 

Gyurkovics János alpolgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülésen 14 

fő képviselő megjelent, a közgyűlés határozatképes, az ülést megnyitja; 
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Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Szeretném kérni, 
hogy zárt üléssel kezdjünk. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel Máté Péter frakcióvezető ügyrendi javaslatát, 

amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 14 fő - 11 igen, 2 nem szavazattal, 1 tartózkodás 
mellett elfogadott. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a „Javaslat a „Segíts rajtam! Hátrányos Helyzetűekért 
!lapítvány támogatására” tárgyú előterjesztés nyílt ülés napirendjére való felvételére 
vonatkozó javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott; 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a nyílt ülés napirendi pontjainak elfogadására 
vonatkozó javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 14 fő – 14 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a zárt ülés napirendi pontjának elfogadására 
vonatkozó javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 14 fő – 14 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a teljes ülés napirendjének elfogadására vonatkozó 
javaslatot, amelyet a Közgyűlés, melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadott, és az alábbi napirendet állapította meg: 
 

NAPIREND 

ZÁRT ÜLÉS: 
 

1; Javaslat egyetértési jog gyakorlására Szekszárd Megyei Jogú Város Szociális Központja 
intézményvezetőjének kinevezése tekintetében 

(86. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Faragó Zsolt képviselő, társulás tanács elnöke 

Előadó: Faragó Zsolt képviselő, társulás tanács elnöke 

 

2; Javaslat vármegyei díjak adományozására 

(81. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Gyurkovics János alpolgármester 

Véleményezésre felkérve: KCV 

 

3; Javaslat szociális ügyben benyújtott fellebbezések elbírálására 

(75. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető 

Előadó: dr. Holczer Mónika igazgatóságvezető  

Véleményezésre felkérve: SZEKÖF 
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NYILVÁNOS ÜLÉS: 
 

4; ! Polgármesteri Hivatal beszámolója a közgyűlési, bizottsági és polgármesteri 
hatáskörben hozott határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés között történt 
eseményekről 
(85. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Véleményezésre felkérve: SZEKÖF 

 

5; Javaslat az Illyés Gyula Könyvtár 2023; évi beszámolójának és 2024; évi munkatervének 
elfogadására 

(79. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Liebhauser János igazgató 

Véleményezésre felkérve: KCV 

 

6. Javaslat a Wosinsky Mór Múzeum teljesítményalapú munkatervének és beszámolójának 
elfogadására 

(74. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Ódor János igazgató 

Véleményezésre felkérve: KCV 

 

7; Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének <</2024; (<;;) 
önkormányzati rendelete a lakások és helyiségek bérletéről, elidegenítésük szabályairól 
szóló 6/2022; (V; 30;) önkormányzati rendelet módosításáról (tervezet) 

(80. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 

Véleményezésre felkérve: SZEKÖF, PB 

 

8; Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének <</2024; (<;;) 
önkormányzati rendelete egyes önkormányzati rendeletek módosításáról (tervezet) 

(84. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Előadó: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

 

9. Javaslat tulajdonosi döntések meghozatalára a Szekszárdi Ipari Park területén lévő 
víziközmű vagyon Szekszárdi Ipari Park Korlátolt Felelősségű Társaság főkönyvi és tárgyi 
eszköz analitikus nyilvántartásból történő törlése tárgyában 

(70. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 

Véleményezésre felkérve: GVB 
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10; Beszámoló a 2014-2020-as Terület- és Településfejlesztési Operatív Program keretében 
elnyert támogatások felhasználásáról 
(73. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

Véleményezésre felkérve: GVB 

 

11. Javaslat a Tolna Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szekszárdi 
Katasztrófavédelmi Kirendeltsége beszámolójának elfogadására 

(71. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Kiefaber Gábor tűzoltó alezredes 

Véleményezésre felkérve: GVB 

 

12. Javaslat a TOP_Plusz 1.3.2-23 pályázati felhívás keretében Belterületi utak fejlesztése 
vonatkozásában pályázat benyújtására 

(76. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

Véleményezésre felkérve: GVB 

 

13; Tájékoztatás az Utcai szociális munka finanszírozási szerződés módosításáról 
(77. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

Előadó: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

 

14; Javaslat Götz János Ivó szarvas szobrának elhelyezésére 

(78. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Herr Teréz főépítész 

Véleményezésre felkérve: KCV 

 

15; Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2023; évi 
megvalósulásáról 
(82. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Véleményezésre felkérve: KCV, OKSI 

 

16; Javaslat a 2024; évi „Szekszárd Város Bora” cím odaítélésére 

(72. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Magyar Károly igazgatóságvezető 

Véleményezésre felkérve: GVB, KCV 
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17. Javaslat a „Segíts rajtam! Hátrányos Helyzetűekért !lapítvány támogatására  
(83. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök, Murvai Árpád OKSI elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök, Murvai Árpád OKSI elnök 

Véleményezte: KCV 

 

18; Kérdések, interpellációk 

 

 

! Közgyűlés 9 óra 11 perctől 9 óra 50 percig zárt ülést tartott, majd a zárt ülés befejeztével, 
9 óra 54 perckor nyilvános ülésen folytatja munkáját az elfogadott napirend szerint; 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Egy ügyrendi szavazást kérnék szépen. A 

Katasztrófavédelem szakemberei itt voltak, de megváltoztattuk a sorrendet, nekik van most 

egy megbeszélésük. A megbeszélésük végén fognak jönni, és akkor tárgyaljuk az ő napirendi 
pontjukat, ezt most per pillanat kihagyjuk. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a sorrendváltoztatásra vonatkozó javaslatot, amelyet 
a Közgyűlés, melynek létszáma 13 fő - 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott; 
 

4; ! Polgármesteri Hivatal beszámolója a közgyűlési, bizottsági és polgármesteri 
hatáskörben hozott határozatok végrehajtásáról, valamint a két ülés között történt 
eseményekről 
(85. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Véleményezésre felkérve: SZEKÖF 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Az előterjesztés 7. pontját a SZEKÖF véleményezte a 
tűzesettel kapcsolatban, de amikor odaérünk, akkor majd mondjuk, de a SZEKÖF fogadásra 
javasolja. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 97/2024; (IV;25;) határozata 

a Hatósági és Koordinációs Igazgatóság által készített, a közgyűlési, valamint a bizottsági 
határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Hatósági és Koordinációs 
Igazgatóságnak a közgyűlési, valamint a bizottsági határozatok végrehajtásáról szóló 
beszámolóját elfogadja- 

 

Határidő: A döntéshozatal napja 

Felelős: Majnayné Sajben !nna igazgatóságvezető 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 98/2024; (IV;25;) határozata 

a Gazdasági Igazgatóság által készített, a közgyűlési, valamint a bizottsági határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Gazdasági Igazgatóságnak a 
közgyűlési, valamint a bizottsági határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóját elfogadja- 

 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: Zsiga Marianna igazgatóságvezető 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 99/2024; (IV;25;) határozata 

az Önkormányzati és Szervezési Igazgatóság által készített, a közgyűlési és a bizottsági, 
valamint polgármesteri hatáskörben hozott határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló 

elfogadásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzati és Szervezési 
Igazgatóságnak a közgyűlési és a bizottsági, valamint polgármesteri hatáskörben hozott 
határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóját elfogadja. 

 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: dr; Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 

Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 100/2024; (IV;25;) határozata 

a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság által készített, a közgyűlési és a bizottsági 
határozatok végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

 

1. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóságnak a közgyűlési és a bizottsági 
határozatok végrehajtásáról szóló beszámolóját elfogadja- 
 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

1. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 45/2023. (III.29.) 
számú GVB határozat végrehajtási határidejét 2024. május 15. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 15; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

2. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 395/2023. 
(IX.28.) számú KGY határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

3. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 511/2023. 
(XII.14.) számú KGY határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

4. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 11/2024. (II.1.) 

számú KGY határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

5. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 69/2024. (II.29.) 
számú KGY határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
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Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

6. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 307/2023. (XI.8.) 
számú GVB határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

7. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 315/2023. 
(XI.15.) számú GVB határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

8. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 321/2023. 
(XI.15.) számú GVB határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

9. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 26/2024. (II.7.) 
számú GVB határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

10. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 36/2024. (II.16.) 
számú GVB határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

11. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 87/2024. (III.27.) 
számú GVB határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 
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12. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 177/2022. (VI.23) 
számú KGY határozat végrehajtási határidejét 2025. december 31. napjáig 
meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2025. december 31. 

Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

13. a Városfejlesztési és Üzemeltetési Igazgatóság feladatkörébe tartozó 427/2022. 
(XI.24.) számú KGY határozatot visszavonja-  
 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 101/2024; (IV;25;) határozata 

a Beszerzési és Jogi Igazgatóság által készített, a közgyűlési és a bizottsági határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 

1. a Beszerzési és Jogi Igazgatóságnak a közgyűlési és a bizottsági határozatok 
végrehajtásáról szóló beszámolóját elfogadja- 
 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: dr; Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

 

1. a Beszerzési és Jogi Igazgatóság feladatkörébe tartozó 11/2024. (II.28.) számú PB 
határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: dr; Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

 

2. a Beszerzési és Jogi Igazgatóság feladatkörébe tartozó 364/2023. (XII.6) számú GVB 
határozat végrehajtási határidejét 2024. június 30. napjáig meghosszabbítja- 

 

Határidő: 2024; június 30; 
Felelős: dr; Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 102/2024; (IV;25;) határozata 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata kizárólag vagy többségi tulajdonában lévő 
gazdasági társaságai ügyvezetői által végrehajtandó határozatok határidejének 

meghosszabbításáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 

1. a KT-DIN!MIC Nonprofit Kft. és az !lisca Terra Regionális Hulladékgazdálkodási 
Nonprofit Kft. feladatkörébe tartozó 161/2023. (XI.28.) számú PB határozat 
végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig meghosszabbítja- 
 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Tóth Ferenc és Madarász !ndrás ügyvezető igazgatók 

 

2. a Szekszárdi Víz-és Csatornamű Kft. feladatkörébe tartozó 398/2023. (X.27.) számú 
KGY határozat végrehajtási határidejét 2024. május 31. napjáig meghosszabbítja- 
 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Bay !ttila ügyvezető igazgató 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 103/2024; (IV;25;) határozata 

a két ülés között történt eseményekről szóló beszámoló elfogadásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Szekszárd Megyei Jogú Város 
alpolgármesterének a lakások és helyiségek bérletéről, elidegenítésük szabályairól szóló 
6/2022. (V.30.) számú rendelet 7. §-a alapján foganatosított intézkedését tudomásul veszi, az 
abban foglaltakkal egyetért. 
 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

5; Javaslat az Illyés Gyula Könyvtár 2023; évi beszámolójának és 2024; évi munkatervének 
elfogadására 

(79. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Liebhauser János igazgató 

Véleményezésre felkérve: KCV 

 

Csötönyi László képviselő: Köszönöm szépen a szót Alpolgármester Úr! ! KCV az Illyés Gyula 

Könyvtár 2023. évi beszámolójának és a 2024. évi munkatervének az elfogadásáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatát a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  
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Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen. Igazgató Úr kívánja-e kiegészíteni? 

 

Liebhauser János igazgató: Egy pár gondolatot mondanék. Ennek a beszámolónak a formai 
meghatározottsága a minisztérium előírásai alapján történik. A minisztérium mindig 
meghatároz olyan fontos kérdést, amire különösen kíváncsi az éves beszámolónkban, ez idén 
az energetikai válság hatásai és annak a leküzdéséről szóló kérdéskör volt. Ebben a 

kérdéskörben azt kell tudni mondani, hogy az április közepéig tartó bezárás nyilván 
megakasztotta a Könyvtár munkájának újraépülését a covid okozta megrázkódtatásokból, de 

alapvetően a tendenciák arról szólnak, hogy az emberek örömmel jönnek újra vissza a 
könyvtárakba és a megnyíló lehetőségeket örömmel élik meg. A másik, talán ennél fontosabb 
jellemzője volt a tavalyi évnek, hogy lezárult egy 3 éves stratégiai ciklus a Könyvtár életében, 
aminek a legfontosabb célja az új könyvtárépületbe, a Szekszárdi Tudásközpont épületébe 
való beköltözés volt. Ennek a stratégiai tervnek a fontos eleme volt, hogy a Könyvtár 
működése méltó legyen ahhoz a nagyon magas szintű és nagyon sok lehetőséget biztosító 
épülethez, amit a Szekszárdi Tudásközpont jelent. Ez sok mindenről szól, közösségek építését, 

a szolgáltatásaink megújítását, a digitális szolgáltatások fejlesztését, de talán a legfontosabb 
eredmény, ami a tavalyi évhez kötődik, az az, hogy 2023. augusztusában a világ 
könyvtárosainak találkozóján Rotterdamban az Illyés Gyula Könyvtár elnyerte 2023. év világ 
összes könyvtári pályázója közül a 2. helyet a Zöld könyvtári díjban. Ez azt jelenti, hogy a 

könyvtárunk működésének a jellemzői, összetétele nagyon megfelel a fenntarthatóságnak, 

hosszú távú működésnek, az ökológiai szempontoknak való megfelelésnek, amit viszont az új 
épület is felkínál számunkra. Ez a 2 szorosan összekapcsolódik és ezért örömteli, hogy ilyen 
nagy, világraszóló sikert ért el a Könyvtár. Az egyetlen nehézség ebben a történetben, a tavalyi 

évi beszámolóban az, hogy a remélt beköltözés várat magára, az idei évre tolódott át az a fajta 
folyamat, amivel a Könyvtár, illetve a Levéltár be fog tudni költözni ebbe az új épületbe. Ennyit 

szerettem volna mondani, hogyha van kérdésük, én nagyon szívesen válaszolok rá. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Zaják Rita képviselő: Nem kívánok vitázni, csak gratulálni szeretnék az elért eredményhez. 

 

További hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: A határozati javaslatra szavazzunk. Ezzel kapcsolatban 

annyit szeretnék elmondani, hogy a határozati javaslat 2. pontja okafogyottá vált, mert a 
kultúráért felelős államtitkárságtól megjött a vélemény. A vélemény is jónak értékelte a 
Könyvtárnak a munkáját és a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 104/2024; (IV;25;) határozata 

az Illyés Gyula Könyvtár 2023; évi beszámolójának 

és 2024;évi munkatervének elfogadásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elfogadja az Illyés Gyula 
Könyvtár 2023. évi beszámolóját és 2024. évi cselekvési és programtervét. 

 

Határidő: 2024; április 25; 
Felelős:           Gyurkovics János alpolgármester 

            Liebhauser János igazgató                                       
 

6; Javaslat a Wosinsky Mór Múzeum teljesítményalapú munkatervének és beszámolójának 
elfogadására 

(74. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Ódor János igazgató 

Véleményezésre felkérve: KCV 

 

Csötönyi László képviselő: Az előzőhöz hasonlóan a Bizottságunk a Wosinsky Mór Múzeum 
teljesítményalapú munkatervének és a beszámolójának az elfogadásáról szóló előterjesztés 
határozati javaslatát a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen. Igazgató Úr kívánja-e kiegészíteni? 

 

Ódor János igazgató: Tisztelt Alpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Én csak a köszönetemet 
szeretném a Közgyűlés felé kifejezni, hogy támogatták a Múzeumunknak a működését. Az idei 

költségvetés elfogadásában a béremelésről is 2020 után sikerült a dolgozók számára egy 
elfogadható mértékű béremelést végrehajtani, és emiatt is külön szeretném megköszönni a 
támogatásukat. Természetesen kérdés esetén szívesen állok rendelkezésre. Köszönöm. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Murvai Árpád képviselő: Köszönöm szépen a szót. Tisztelettel köszöntök mindenkit. Nem 

akarok vitatkozni, hanem a Múzeumnak szeretném megköszönni a sokrétű, a polgárok felé 
nyitott lehetőségeit, ezek közül aláhúznám az iskolások, tanulók számára nyújtott 
lehetőségeket, a múzeumpedagógus kollektívának külön köszönöm. 

 

További hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: A határozati javaslatról szavazunk. Itt annyit szeretnék 

megemlíteni, hogy az államtitkárság véleménye április 30-a után érkezik meg, de bízom benne, 
hogy az is pozitív lesz és azt majd be fogja építeni Igazgató Úr a beszámolójába. 
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!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 105/2024; (IV;25;) határozata 

a Wosinsky Mór Múzeum teljesítményalapú munkaterve és beszámolója elfogadásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 

1. elfogadja a Wosinsky Mór Múzeum teljesítményalapú munkatervét és beszámolóját-  
 

Határidő: 2024; április 25; 
Felelős:           Gyurkovics János alpolgármester 

                         Ódor János igazgató 

 

2. felkéri a Wosinsky Mór Múzeum igazgatóját a Kulturális és Innovációs Minisztériumtól 
a későbbiekben érkező értékelésben foglaltak utólagos beépítésére és végrehajtására.  

 

Határidő:      2024; december 31;  
Felelős:         Ódor János igazgató 

 

7; Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének <</2024; (<;;) 
önkormányzati rendelete a lakások és helyiségek bérletéről, elidegenítésük szabályairól 
szóló 6/2022; (V; 30;) önkormányzati rendelet módosításáról (tervezet) 

(80. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 

Véleményezésre felkérve: SZEKÖF, PB 

 

Gréczy-Félegyázi Gyöngyvér képviselő: A Bizottság megtárgyalta és elfogadásra javasolja a 
Közgyűlésnek a rendeletmódosításról szóló tervezetet az „!” változat szerinti javaslattal 
kiegészítve. 

 

Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt Közgyűlés! Tisztelt !lpolgármester Úr! Bizottságunk is 
megtárgyalta. A piaci alapon történő bérbeadás szabályai tekintetében az „!” jelű változat 
kerüljön elfogadásra. A rendelettervezet 3. § és 7. § kerüljön törlésre és a különös méltánylást 
érdemlő körülmények fennállása esetén a Közgyűlés kapjon lehetőséget egyedi döntés 
meghozatalára költségalapú lakás következő 5 évre történő kiutalásával. Ez nem volt benne, 

de határozott időt kell, határozatlant nem tudunk, tehát azért a határozott maximum 5 év, ezt 

szeretném, ha beletennénk a rendeletbe. Ez a mostani tűzeset világított rá, hogy oda adjuk 
valakinek a krízishelyzetre a lakást és ez a lakás maximum 9 hónapig jár, és attól kezdve ki kell 
költöznie. Ez a ház, ami most leégett, ez nem lesz kész 9 hónap alatt és a lehetőséget adjuk 
meg arra, hogy utána is legyen hol lakniuk és segítsük ezzel a rossz körülmények közé került, 

tehát véletlenszerű ez a krízishelyzet, ami kialakult, és ezeket a dolgokat szeretnénk ezzel 
áthidalni. Remélem, hogy ezt meg tudjuk tenni és azért költségalapú, hogy ettől kezdve ez a 
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városnak már nem kerül pénzébe, de nem piaci alapú, hogy ne kelljen sokat fizetniük, tehát 
ezzel is támogatjuk őket. Köszönöm. 

 

Bomba Gábor frakcióvezető: Csak egy pontosítás, ez maximum 5 év. Mindenkinek 5, akkor is, 

ha kéri, ha nem? 

 

dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző: Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! A Hivatal ugye a 

korábbi döntéseknek megfelelően készítette el az előterjesztést, illetve a rendelet tervezet 
javaslatot. A SZEKÖF és a Pénzügyi Bizottság javaslatát tekintve a következő észrevételeim és 
javaslataim lennének. Tekintettel arra, hogy kivételes méltányosság gyakorlására mégiscsak 
módot szeretne biztosítani a Közgyűlés számára a Pénzügyi Bizottság javaslata, akkor a 
javaslatom az, hogy a rendelet 3. §-át nem teljesen törölni kellene, hanem a következő 8/A 

szakasszal egészülne ki a rendelet, felolvasom. Kivételes méltánylást érdemlő esetekben, így 
különösen, ha a 7. § (4) bekezdésében meghatározott időtartam lejárt, ugye ez az időtartam, 

tudjuk, hogy a rendkívüli élethelyzetekről szól, itt a 180 nap + 90 nap, és a bérlő lakhatása, ha 

még nem oldódott meg, a Közgyűlés a rendelkezésre álló lakásállományból pályázaton kívüli 
eljárás keretében dönthet a lakás érintett természetes személy részére történő 
bérbeadásáról, a kiadás lakás bérlője lakbérként a költségelvű bérlakásoknál meghatározott 
bérleti díjat fizeti meg. (2) bekezdés, a bérbeadás időtartama legfeljebb 5 év, ez lenne akkor a 

8/! §. A Pénzügyi Bizottság másik javaslata, mely szerint helyezzük hatályon kívül a 7. §-t, ott 

azt szeretném kérni tisztelettel a Közgyűléstől, hogy az (1) bekezdés az a rendelet 27 §-nak (1) 

bekezdéséről rendelkezik, amely a lakástörvény vonatkozó jogszabályi rendelkezéseit 
pontosítja, így az elengedhetetlen, hogy azt pontosítjuk és ez a következőképpen szól. A 

lakástörvény 21. § (2) bekezdése alapján önkormányzati lakásba a bérlő a bérbeadó írásbeli 
hozzájárulása nélkül is befogadhatja házastársát, gyermekét, befogadott gyermekének a 
gyermekét, valamint a szülőit. Ezt magasabb szintű jogszabály rendezi, és ennek a feltételnek 
meg kell felelnünk. A jelenleg hatályos rendelkezés az nem pontos, ezért került pontosításra. 

A (2) bekezdés az értelemszerűen akkor tulajdonképpen nem kerülne elfogadásra és a SZEKÖF 
és a Pénzügyi Bizottság javaslatait a sorsolás lefolytatására vonatkozóan, ez lenne akkor a 

döntéseknek megfelelően módosított rendelettervezet. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezetben szereplő „!” jelű változat 

elfogadását, melyet a közgyűlés – melynek létszáma 14 fő – 13 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett elfogadott. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a Máté Péter frakcióvezető és dr; Zsikó-Gál Klaudia 
jegyző által megfogalmazott módosító javaslat elfogadását, melyet a közgyűlés – melynek 

létszáma 14 fő – 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott; 
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!z alpolgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadását, melyet a közgyűlés – 

melynek létszáma 14 fő – 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott és a 
következő rendeletet alkotta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 

közgyűlésének 

6/2024. (IV.25.) önkormányzati rendelete 

a lakások és helyiségek bérletéről, elidegenítésük 

szabályairól szóló 

6/2022. (V.30.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 

(! rendelet jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 

8; Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének <</2024; (<;;) 
önkormányzati rendelete egyes önkormányzati rendeletek módosításáról (tervezet) 

(84. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

Előadó: dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

 

dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző: Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Ezt az 

előterjesztést tulajdonképpen nevezhetjük technikai előterjesztésnek, mert a jelenleg 
hatályos rendeleteinkben több olyan rendelkezés volt, amely felülvizsgálatra szorult. A 

kollegák áttekintették a rendeleteket és ez a rendelet egy saláta rendelet tulajdonképpen, 
amely a hatályon kívül helyezett, illetve a módosult rendelkezések módosításait tartalmazzák, 
ennek megfelelően tisztelettel kérem a Közgyűlést, hogy a rendelettervezetet fogadja el. 
 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a rendelettervezet elfogadását, melyet a közgyűlés – 

melynek létszáma 13 fő – 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és a következő 
rendeletet alkotta: 

(Murvai Árpád képviselő elhagyta az üléstermet.) 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város 

Önkormányzata Közgyűlésének 7/2024. 

(IV.25.) önkormányzati rendelete 

egyes önkormányzati rendeletek 

módosításáról 
 

(! rendelet jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
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9. Javaslat tulajdonosi döntések meghozatalára a Szekszárdi Ipari Park területén lévő 
víziközmű vagyon Szekszárdi Ipari Park Korlátolt Felelősségű Társaság főkönyvi és tárgyi 
eszköz analitikus nyilvántartásból történő törlése tárgyában 

(70. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Biró Gyula aljegyző 

Véleményezésre felkérve: GVB 

 

Bomba Gábor frakcióvezető: Köszönöm szépen a szót. ! Gazdasági és Városfejlesztési 
Bizottság javasolja az előterjesztés szerinti határozat elfogadását. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen. !ljegyző Úr kívánja-e kiegészíteni? 

Aljegyző Úr nem kívánja kiegészíteni. 
 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 

 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 13 fő - 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 106/2024; (IV;25;) határozata 

tulajdonosi döntések meghozatala a Szekszárdi Ipari Park területén lévő víziközmű vagyon 
Szekszárdi Ipari Park Korlátolt Felelősségű Társaság főkönyvi és tárgyi eszköz analitikus 

nyilvántartásból történő törlése tárgyában 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

 

1. javasolja a Szekszárdi Ipari Park Kft. taggyűlésének az Ipari Park területén lévő 
víziközmű vagyonelemek főkönyvi és tárgyi eszköz analitikus nyilvántartásból történő 
törlését. 
 

Határidő: határozathozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

2. felhatalmazza Gyurkovics János alpolgármestert, hogy a Szekszárdi Ipari Park Kft. 
taggyűlésén az 1. pont szerint szavazzon. 
 

Határidő: 2024; április 30; 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
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3. felkéri a Szekszárdi Ipari Park Kft. ügyvezetőjét a szükséges intézkedések megtételére, 
és a megtett intézkedésekről történő beszámolásra.  
 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Bartal Zoltán ügyvezető 

 

10; Beszámoló a 2014-2020-as Terület- és Településfejlesztési Operatív Program keretében 
elnyert támogatások felhasználásáról 
(73. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

Véleményezésre felkérve: GVB 

 

Bomba Gábor frakcióvezető: A Bizottság elfogadásra javasolja azzal a kiegészítéssel, hogy a 
Közgyűlésnek legyen egy beszámolója, hogy az egyéb forrásokból, ez a PIP és a Modern 
Városok Program, mi az, ami megvalósult és mi az, ami nem valósult meg, visszaküldésre került 
vagy elvesztettük. 

 

dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető: Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Az 

előterjesztés részletesen tartalmazza az elmúlt uniós időszakot, ez az uniós időszak kifejezett 
TOP forrásainak felhasználásáról szól. A kiegészítést tudomásul vettük, de ennek a 
beszámolónak ez volt a célja. Kiegészíteni legfeljebb annyival tudom, hogy egyrészt Szekszárd 
az utolsó 2 évben nagy hajrát futott, hiszen a megítélt 12 milliárdos forrásból 9,5 milliárdnál is 
többet az utolsó 2 évben számoltunk el és nem csak a megítélt forrásukat kaptuk meg, hanem 
az elmúlt 2 évben 2 ráemelést is, Ipari Parkra több mint 680 milliót, Zöld városra pedig bruttó 
61 milliót. Köszönöm szépen. Kérdésekre szívesen válaszolok. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Zaják Rita képviselő: Köszönöm szépen a szót. Én egy kérdést szeretnék feltenni. Már a 
múltkor is kérdeztem, de most akkor szeretném, ha pontosítanánk vagy pontosabb választ 
kaphatnék rá. Ebben az előző ciklusban volt-e bármilyen olyan forrás lehetőség, amiből a 
belterületi utakat, járdákat lehetett volna nagyobb összegben felújítani? Köszönöm szépen. 

 

dr; Gerzsei Edit igazgatóságvezető: Nem, TOP forrás nem állt rendelkezésre belterületi utak 
felújítására, most nyílik meg TOP pluszból. 
 

További kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Bomba Gábor frakcióvezető: Mivel a Gazdasági Bizottság javaslatára nem kaptunk választ, így 
akkor önálló határozatként szeretném, ha szavaznánk arról, hogy készüljön egy ilyen 
beszámoló és tárgyaljuk meg a Gazdasági Bizottságban legalább. Köszönöm. 

 

Zaják Rita képviselő: Azt szeretném kérni, hogy egészítsük ki akkor ezt a beszámolót és a 
Hivatal legyen szíves az objektív okokat összegyűjteni, hogy mi volt annak az oka, mert nyilván 
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tudjuk, hogy a válasz az az, hogy a Modern Városok Programból a programelemek nagy része 
nem valósult meg, és azt is tudjuk, hogy a PIP forrásból is vissza kellett küldeni összegeket. Azt 

szeretném, hogy az oka is ennek valamilyen szinten legyen feltüntetve. Köszönöm. 

 

Illés Tamás képviselő: Tisztelt Közgyűlés! Köszönöm a szót. Tulajdonképpen már most itt 

majdnem elhangzott minden. Én is arra továbbra is kíváncsi lennék, hogy túl azokon a 10 

milliárdokon, amiket itt időközben visszautalgatott a városvezetés, volt itt 1-2 olyan 

projektünk, amiért nagyon vérzik a szívünk. Annak idején az 5-ös iskolának még hajszál híján 
sikerült az energiakorszerűsítési beruházását végrehajtani, de már a Dienes iskolánál ez nem 
történt meg. Emlékeim szerint közel 0,5 milliárd forint forrás volt ahhoz is rendelve hosszú 
ideig, aztán a PIP-ből is érkezett vagy 260 millió. !z, hogy a Zeneiskola miért nincs felújítva, 
tehát lehetne sorolni ezt a sort. Csináljunk már akkor egy ilyen nettó mérleget, tehát ne csak 
a megvalósultakat, hanem azokat, amik sajnálatosan az elmúlt 5-6 évben elvesztek, de itt 
voltak lehetőségként, hogy ez miért történt. Köszönöm. 

 

dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző: Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Ez a beszámoló a 

2014-2020-as TOP-os fejlesztésekről szól, egészen egyszerű oka van ennek. A hatóságok a 
szükséges ellenőrzési eljárásokat lefolytatták és fenntartási időszakba kerültek ezek a 
projektek, pusztán ezért hozta be a Hivatal ezekről a beszámolót. Ez kifejezetten ezekre 

irányul, hiszen ezeknek az ellenőrzése történt meg, ezeknek a projekteknek a lezárására került 
sor. Az egyéb projektek, amikről beszélünk, még szinte maradéktalanul folyamatban is vannak, 

lezárásuk nem történt meg, fenntartási időszakba nem kerültek, úgyhogy ez a TOP-os 

előterjesztésekről szóló beszámoló a Hivatal részéről és egyébként szeretném jelezni, hogy az 
SZMSZ vonatkozó rendelkezése nélkül a beszámolóról vita nélkül dönt a Közgyűlés. Köszönöm 
szépen. 

 

Illés Tamás képviselő: Köszönöm a választ, akkor lehet, hogy ügyrendit kellett volna nyomni. 
Akkor egy ciklus értékelőt vagy nem tudom mit szeretnék csinálni, mert nincs folyamatban 
tudtommal a Dienes iskola, tehát egy konkrét példa, amibe beletört a városvezetés bicskája 
és sehol, semmilyen módon erről szó nem esik évek óta. Lehet, hogy kellene akkor az elmúlt 
önkormányzati ciklusról egy átfogó kimutatás, hogy milyen lehetőségeket nyert el a város, 

hogy tudott ezekkel élni.  
 

Zaják Rita képviselő: Én azt szeretném kérni Jegyző Asszonytól, hogy akkor tegyen javaslatot 
arra, hogy ennek a kérésnek milyen formában tudna helye lenni itt a közgyűlésben. Köszönöm. 

 

Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő: Említette Illés Tamás képviselő úr, hogy beletört a 
város bicskája. Én úgy tudom, hogy emögött a Közgyűlés felelőssége volt, úgyhogy 
önismeretet is gyakoroljunk akkor.  

 

dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző: Tisztelt Közgyűlés! Tisztelt !lpolgármester Úr! Kollegáim most 
egy határozatot, a 432/2021. (V.7.) számú határozatot nyomták a kezembe, mely szerint a 
döntés megszületett a Dienes Valéria Általános Iskola Grundschule energetikai korszerűsítése 
című projekttől való elállásról, tehát erről döntés született a veszélyhelyzet ideje alatt. 

Köszönöm. 
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Bomba Gábor frakcióvezető: Akkor nyilvánvaló, hogy nem a Közgyűlés döntött erről, ugye? 

Gyöngyvér megkapta a választ. 

 

Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő: Csodálkozom, hogy Elnök Úr nem emlékszik rá, 
hiszen Elnök Úr által vezetett GVB hozta ezt a döntést, úgyhogy nézzük meg, tekerjük vissza az 
idő kerekét, hiszen erre Elnök Úrnak emlékeznie kellene. 

 

Bomba Gábor frakcióvezető: Most olvasta fel Jegyző Asszony, hogy a veszélyhelyzet alatt 
született a döntés. A veszélyhelyzet alatt a GVB nem döntött, illetve döntött valaki helyette. 

 

Zaják Rita képviselő: Értem, hogy kampány van, és értem, hogy most felelősöket keres 
mindenki. Szerintem tényleg egyetlen egy dolgot mindenki tartson szem előtt, és itt Illés 
Tamásnak például egy olyan legutóbbi posztja, hogy a Volán tartozás visszafizetése. 4,5 éve ül 
ez a testület itt és azt hiszem, hogy ugye a 2020-as költségvetést azt mondjuk nem, de a 21-

es, 22-es, 23-as és a 24-es költségvetést ez a testület közösen alkotta meg, tehát azt gondolom, 
hogyha itt bármi elmaradt, nyilván azért mondtam, hogy akkor rendben, beszéljünk erről, de 
nézzük az okokat is a mutogatás helyett, mert azt gondolom, hogy a költségvetés elfogadása 
21-ben, 22-ben, 23-ban és 24-ben ennek a testületnek a közös döntése volt. Abban a 

költségvetésben, például a Volán tartozása, megnéztem a 2021-es költségvetést, azt 

gondolom vagy úgy emlékszem, hogy egyetlen fillér forintot sem tartalmazott, tehát 21-ben 

például a Volán tartozásból semennyit nem törlesztett ez a testület. Nyilván vannak hibák, 

voltak hibák, de azt is meg kell nézni, hogy kinek mikor volt lehetősége ezeket a hibákat 
korrigálni, ezeken a folyamatokon gyorsítani. Vegyünk például egyetlen 1 példát, nézzük meg 
2020, pandémia, április, pontosan 4 évvel ezelőtt, valóban a Polgármester Úr egy személyben 
döntött. Döntött arról, hogy azt a bizonyos uszoda szerződést meghosszabbítja, aminek a 
határideje lejárt. Ő meghozta ezt a döntést, szíve joga, viszont azt az uszoda szerződést aláírta 
a Sportközpont akkori igazgatója is úgy egyébként, hogy a frakciótagok nem tudtak erről a 
döntésről. Ez egy döntés, kiemeltem ezt a döntést, mert talán ez értelmezhető és talán 
érthető, hogy mit akarok mondani. Azt gondolom, hogy a felelősség számos dologban közös. 

Meg kell nézni, tényleg mindenki egy kicsit tekintsen magába és nézze meg például azt, hogy 
akkor, 2020. áprilisában miért nem adta azt az utasítást az Éljen Szekszárd frakcióvezetője az 
akkori igazgatónak, hogy ne írja alá a szerződést. Ha nem írta volna alá szerződést, akkor az a 

szerződés nem lett volna meghosszabbítva. Abból a szerződésből Horváth István úr hathatós 
segítségével, támogatásával és tárgyalási technikáival lehet, hogy ugyanazokkal a feltételekkel 
a város 2 évvel előbb ki tudott volna szállni, mint 2022. július elején. Értem én és ezért 
mondtam, ezért kértem, hogy legyen erről egy beszámoló, semmi kifogásom nincs ez ellen, 

csak akkor vegyük végig szépen lépésről-lépésre, hogy mi mikor történt és mi az, amin lehetett 

volna közös erővel jobb eredményeket elérni.  
 

Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő: Csak reagálni szeretnék és kérném szépen Jegyző 
Asszony segítségét abban, hogy utána nézünk, vissza tekerjük ezt az időkereket, mert 
emlékszem, beszéltük kint is, itt tartottuk a Gazdasági Bizottsági ülést Bomba Gábor úr 
elnökletével, ez biztos, hogy GVB döntés volt a Dienes iskolával kapcsolatos visszafizetés.  
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Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt Közgyűlés! Elég jól elfajult a vita, tehát szerintem nem arról 
beszélünk, ami a napirend, de megütötte a fülem valami, amire reagálnom kell. Az uszoda 

komoly gondot jelent, hogy nincs uszoda és ezért dolgoztunk, és ezért dolgozunk, hogy legyen. 

Én úgy gondolom, hogy hamarosan kezdődik az építkezés, ezek az információim, de 
emlékszem arra az uszoda bizottsági ülésre, Bomba Gábor, Rácz Zoltán, Kővári László, én, Zaják 
Rita és még néhányan ott ültünk ezen a megbeszélésen, amikor a György Zoltán ült az 

asztalfőn, az !quaplus Kft. ügyvezetője és mindent bevállalt, amit kértünk, mindent bevállalt, 

és azt mondta nekünk, hogy amennyiben most ezt nem hagyjuk neki megcsinálni és  nem 

kezdheti el a munkát, nem tudja hozni azt a brigádot újra, aki erre alkalmas és megcsinálja. 
Elmennek máshova dolgozni, más munkába kezdenek, és nem lesz kivel megcsinálni a munkát. 

Ekkor Zaják Rita képviselő asszony azt mondta, hogy ő ennyiből nem tud dönteni, neki még 
kell ehhez szakértői vélemény, szakértőket vonjunk be, ezért nem lehet ebből semmi. Nagyon 

jól emlékszem rá, majd következett az, amikor hosszú tárgyalássorozat után eljutottunk arra 
a szintre, hogy a város bele fog bukni és ezt az egészet adjuk át a magyar államnak, ezt sikerült 
elérnünk. Akkor megint csak volt itt egy elég érdekes papír osztogatás, hogy ez nem jó a 
városnak, megtörtént, visszaadtuk. Én úgy gondolom, hogy sikerült belőle egy sikertörténetet 

csinálni, lassan lesz meg, már régen túl kellene lennünk rajta, de véleményem szerint, az én 

információm szerint, hamarosan kezdődni fog az uszoda. Ennyit szerettem volna. 

 

További hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: 2 határozati javaslat van, az első Bomba Gábor elnök úr 
javaslata, hogy a GVB vizsgálja át a Modern Városok Program és a PIP keretében megvalósult 
és meg nem valósult pályázatokat. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 13 fő - 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
(Murvai Árpád képviselő visszatért az ülésterembe, Csötönyi László képviselő távozott az 
ülésteremből.) 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 107/2024; (IV;25;) határozata 

a Beszámoló a 2014-2020-as Terület- és Településfejlesztési Operatív Program keretében 
elnyert támogatások felhasználásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy készítse el és terjessze a Gazdasági és Városfejlesztési Bizottság elé a 2019-2024. évi 
időszakra vonatkozóan beszámolóját a PIP és Modern Városok Program keretében 
megvalósult és meg nem valósult pályázatokról. 
 

Határidő: 2024. december 31. 

Felelős: dr; Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Most a kiküldött eredeti határozati javaslatra szavazunk. 
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!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 13 fő - 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 108/2024; (IV;25;) határozata 

a Beszámoló a 2014-2020-as Terület- és Településfejlesztési Operatív Program keretében 
elnyert támogatások felhasználásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a 2014-2020-as 

Terület- és Településfejlesztési Operatív Program keretében elnyert támogatások 
felhasználásáról készült beszámolót. 
 

Határidő: a döntéshozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

11. Javaslat a Tolna Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szekszárdi 
Katasztrófavédelmi Kirendeltsége beszámolójának elfogadására 

(71. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Kiefaber Gábor tűzoltó alezredes 

Véleményezésre felkérve: GVB 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Ügyrendi szavazás keretében döntöttünk arról, amikor 
Kiefaber úr megérkezik, akkor ő következik. Parancsolj, foglalj helyet! A napirendi pontot 

véleményezte a GVB. Bomba Gábor elnök úr véleményét kérem szépen! 

 

Bomba Gábor frakcióvezető: Köszönöm szépen a szót. A Gazdasági Bizottság megköszönte a 
munkát és elfogadásra javasolja a beszámolót. 

 

Kiefaber Gábor tűzoltó alezredes: Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Jegyző !sszony! Tisztelt 
Képviselő-testület! 2 gondolattal kiegészíteném a beszámolónkat, hiszen az írásos 
beszámolónk az a kirendeltség teljes működési területére vonatkozik és így a Szekszárd 
városát érintő dolgokkal kiegészíteném. Összességében 370 riasztás érkezett a tavalyi év során 
a tűzoltóságra Szekszárd településről, ebből 185 beavatkozást igénylő esemény volt. 

Mindösszesen 30 tűzeset és ebből a 30 tűzesetből is 12 olyan tűzeset volt, ami lakóingatlant 
érintett, halálesettel járó tűzeset a tavalyi év során nem volt. Ami megemelte a riasztások 
számát és a beavatkozások számát is a tavalyi év során, azok a műszaki mentések, 135 műszaki 
mentésre riasztották és vonultak a kollégáim a tavalyi év során, és ebből a 135-ből közel fele, 

több mint 60 olyan káreset volt, ami fakidőléssel és viharkárokkal volt kapcsolatos a tavalyi év 
során. A másik gondolat, amivel ki szeretném egészíteni, az a hatósági tevékenységünk. 187 

ellenőrzést hajtottak végre a kollégáim tavalyi év során Szekszárd városában, 38 helyen több 
mint 70 hiányosságot tártak fel tűzvédelem szempontjából, ez szintén egy csöppet emelkedő 
tendencia az előző évekhez képest. Továbbra is a nem megfelelő felülvizsgálatok, nem 

megfelelő dokumentumok voltak a legfőbb hiányosságok, azonban a tavalyi év során 
tűzvédelmi bírságot is ki kellett szabjunk egy nem megfelelő tűzvédelmi berendezés miatt, 
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illetve egy nem megfelelő égetés miatt kellett kiszabni a kollégáknak ezt a tűzvédelmi bírságot. 

Én köszönöm szépen a tavalyi évben is a közös munkát, hiszen tavaly ünnepeltük Szekszárd 
szervezett tűzvédelmének 150 éves évfordulóját, amivel én úgy gondolom és Igazgató Úr is 

úgy gondolja, hogy az Önkormányzattal közösen egy nagyon jó, megfelelő színvonalú 
rendezvényt tudtunk végrehajtani. Köszönöm szépen. Természetesen, amennyiben kérdés 
van, állok rendelkezésre. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: A kiküldött határozati javaslatra szavazzunk, ami 2 pontból 
áll, hogy a beszámolót a Közgyűlés elfogadja és a 2. pontja a határozati javaslatnak, a Közgyűlés 
köszönetét fejezi ki a Tolna Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szekszárdi 
Katasztrófavédelmi Kirendeltség és a Szekszárdi Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 
állományának a felelősségteljesen végzett, áldozatos munkájáért. 

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 14 fő - 14 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 109/2024; (IV;25;) határozata 

a Tolna Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szekszárdi Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség beszámolójának elfogadásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

 

1. a tűz elleni védekezésről, a műszaki mentésről és a tűzoltóságról szóló 1996. évi XXXI. 
törvény 30. § (5) bekezdése szerint a Tolna Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 
Szekszárdi Katasztrófavédelmi Kirendeltségének és a Szekszárdi Hivatásos 
Tűzoltóparancsnokság 2023. évi tevékenységéről szóló beszámolóját elfogadja- 

 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

2. köszönetét fejezi ki a Tolna Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szekszárdi 
Katasztrófavédelmi Kirendeltség és a Szekszárdi Hivatásos Tűzoltóparancsnokság 
állományának a felelősségteljesen végzett áldozatos munkáért. 

 

Határidő: ! döntéshozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
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12. Javaslat a TOP_Plusz 1.3.2-23 pályázati felhívás keretében Belterületi utak fejlesztése 
vonatkozásában pályázat benyújtására 

(76. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

Véleményezésre felkérve: GVB 

 

Gyurkovics János alpolgármester: ! napirendi pontot véleményezte a GVB. Bomba Gábor 
elnök úr véleményét kérem szépen! 
 

Bomba Gábor frakcióvezető: Köszönöm szépen a szót. ! Gazdasági Bizottság egyetértett vele, 
viszont egy javítást javasol az egyik pontban, hogy a tervezői költségbecslés legyen az alapja 
az első ütemben szereplő utcák közül a belterületi utak fejlesztésével érintett utak végleges 
listájának. Én úgy tudom, hogy ez megvan, ez gyorsítja az eljárást, ezért javasolta a Gazdasági 
Bizottság. Köszönöm. 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen. Igazgatóságvezető !sszony kívánja-e 

kiegészíteni. Nem kívánja kiegészíteni. 

 

Az alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Elnök Úr által megfogalmazott módosítóval fogadjuk el, 
szavazzunk.  

 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a Bomba Gábor frakcióvezető módosító javaslatával 
kiegészített határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - melynek létszáma 13 fő - 13 igen 

szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi határozatot hozta: 
(Gulyás Róbert képviselő távozott az ülésteremből.) 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 110/2024; (IV;25;) határozata 

a TOP_Plusz 1.3.2-23 pályázati felhívás keretében Belterületi utak fejlesztése 
vonatkozásában pályázat benyújtásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

 

1. dönt a TOP_Plusz 1.3.2-23 pályázati felhívás keretében „Belterületi utak fejlesztése” projekt 
vonatkozásában pályázat benyújtásáról legfeljebb bruttó 1,9 milliárd forint projekt 
összköltséggel- 
 

Határidő: a döntéshozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
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2. felhatalmazza a Gazdasági és Városfejlesztési Bizottságot, hogy a tervezői 
költségbecslés alapján az 1. ütemben szereplő utcák közül a belterületi utak 
fejlesztésével érintett utak végleges listáját meghatározza és a műszaki tartalomról a 
döntést meghozza. 
 

Határidő: a döntéshozatal napja 

Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

3. felhívja a Polgármesteri Hivatalt a szükséges intézkedések megtételére, és a pályázat 
benyújtására. 
 

Határidő: 2024; május 31; 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

13; Tájékoztatás az Utcai szociális munka finanszírozási szerződés módosításáról 
(77. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

Előadó: dr. Gerzsei Edit igazgatóságvezető 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Egy technikai dologról van szó, a Schlachta Margit 

támogatási összegének a megváltoztatásáról. Kívánod-e kiegészíteni, Edit? Nem. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 13 fő – 13 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 111/2024; (IV;25;) határozata 

az Utcai szociális munka finanszírozási szerződés módosításáról  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi az egyoldalú 
finanszírozási szerződés módosítást Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Slachta 
Margit Nemzeti Szociálpolitikai Intézet között létrejövő USZ-045/8-2011 számú szociális 
munka finanszírozása tárgyában 2012.01.01. - 2026.12.31. közötti finanszírozási időszakra 
vonatkozóan. 

 

Határidő: 2024; április 25; 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 
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14; Javaslat Götz János Ivó szarvas szobrának elhelyezésére 

(78. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Herr Teréz főépítész 

Véleményezésre felkérve: KCV 

 

Gyurkovics János alpolgármester: A napirendi pontot véleményezte a KCV. Csötönyi László 
elnök úr! 
 

Csötönyi László képviselő: Köszönöm szépen a szót Alpolgármester Úr! Végre egy napirendi 
pont, amelyiknek szerintem, hogyha a végére pontot teszünk, akkor mindenki örülni fog 
hovatartozástól függetlenül és a közvéleményt is azt gondolom, hogy érdekli. Ezt halljuk, ezt 

látjuk az elmúlt időszakban. Götz János Ivó szarvas című bronzszobra ugye elkészült, Farkas 

Pál szobrászművész felújította. Az elmúlt hetekben, hónapokban többször bejártuk a 
területet, hogy hol lenne méltó helye. A Gemenc Szálló előtt állították fel ezt 1976 őszén. 3 

lehetséges helyszín került szóba, az egyik a Wosinsky Mór Múzeum épületétől nyugatra fekvő 
közterület. Ezt úgy kell elképzelni, hogy ha szemben állunk mondjuk a Hunyadi utcán a 
Múzeummal, akkor a bal oldalán, vagy hogyha átmegyünk a zebrán a Babits felé, akkor ott a 
jobboldalon. Egyébként a Zöld város programban itt tervezte meg a tervező a helyét ennek a 
szobornak, viszont felmerült még 2 helyszín, az egyik a „B” jelű az előterjesztésben, illetve a 
határozati javaslatban, a Wosinsky Mór Múzeum épületétől délre fekvő közterület szintén a 
zebra mellett, de ha szemben állunk a Múzeummal, akkor jobb oldalon. Talán emlékeznek 
vagy többen emlékeztek a Makrisz Agamemnon tanácsköztársasági 19-es emlékmű helyére. 

Volt még egy elképzelés Farkas Pál javaslatára egyébként, hogy a Művészetek Háza előtt jó 
lenne a vízmedence szélén, merthogy mégis ivó szarvasról van szó, de ehhez a tervező nem 
járult hozzá, ezért ezt a Bizottság el is vetette, illetve elutasította. Végül is úgy döntöttünk mi, 
hogy az „!” jelű helyszínt javasoljuk, mármint a Kulturális Bizottság, tehát azt a területet, 
amelyet meg is tervezett a Zöld város programban a tervező, tehát ott a zöldben, ahol egy 
szarvas szobor jól is mutat, azzal a feltétellel egyébként, hogy elfogadjuk a Közgyűlés mai 
döntését, hogyha az más lesz.  

 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen. Előadó Herr Teréz főépítész asszony. 

Kívánja-e kiegészíteni? Nem. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt Főépítész Asszonyt szeretném megkérdezni, hogy ez milyen 
költségből és mennyibe fog kerülni ennek a szobornak a kihelyezése és honnan van rá pénz. 

 

Herr Teréz főépítész: Köszönöm szépen. Nem tudom megmondani jelen pillanatban, hogy 

milyen költséggel jár együtt. Igazándiból a Zöld városnak a költségeibe ez nem volt 
belekalkulálva amiatt, hogy ezt a későbbiekben más forrásból fogjuk megoldani. 
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Bomba Gábor frakcióvezető: Csak kérdezni szeretném OKSI-t, KCV-t. Úgy emlékszem, hogy 
volt olyan döntés, amivel finanszírozták ezt. Ez egy kérdés lenne, mert nekem nincs így a 

fejemben. Köszönöm. 

 

Csötönyi László képviselő: Így van. A válaszom erre az, hogy az előző esztendő novemberében, 
ha jól emlékszem, de majd megerősíti valaki, megszületett ez a döntés, hogy a KCV és az OKSI 

Bizottság finanszírozta a felújítását a szobornak, összesen, hogyha jól tudom, 1.000.000 forint 

értékben. Így van. 

 

Máté Péter frakcióvezető: Akkor jól értem, ez azt jelenti, hogy ebben az 1.000.000 forintban 

benne van a kihelyezés is? 

 

Zaják Rita képviselő: Nem tudom, mekkora összegről beszélünk egy szobor kihelyezésénél, 
de azt gondolom, hogy egy sok milliárdos költségvetésnél ez remélem, hogy nem kérdés és 
pláne nem vitatéma. Szerintem ezt oldja meg, van egy Gazdasági Bizottság, meg van egy külön 
Pénzügyi Bizottság, szerintem találják meg a forrást. 

 

Máté Péter frakcióvezető: Sem a Gazdasági Bizottságnak, sem a Pénzügyi Bizottságnak nincs 

önálló kerete. 

 

Faragó Zsolt képviselő: Köszönöm szépen a szót. Kicsit aggódom itt a feltett kérdés miatt, 
mert ez egy olyan számottevő összeg lehet, hogy a felújított szobrot oda leteszik a helyére és 
ebbe beleroppanhat a költségvetés vagy nem tudom Péter az aggodalmadat, tényleg nem 
értem. Ez egy nagyon pozitív dolog, mint ahogy a Laci is kezdte, hogy vélhetően ennek 
mindenki örül, de most megint egy kicsit úgy érzem, hogy valakinek megint nem jó valami 
ezzel kapcsolatban, de mi nem. Én azt hittem, hogy a helyszínen lesz itt egy kis vita, hogy most 
forgalmas vagy nem forgalmas, de itt, hogy most ki helyezi ki? Nem tudom, talán lehet, hogy 
akkor gyűjtünk vagy ha nagyon nagy az összeg, valamelyik vállalkozót megkérjük, hogy 
támogassa. Nem gondolnám, hogy ez ekkora probléma, hogy ez mekkora költségvetésű. Ki 

lett fizetve, a felújítás az nagyobb költség volt. ! kihelyezés mennyi lehet, 50.000-100.000 

forint? Azt hiszem, hogy a Főépítész Asszony tud valamit mondani, ha lehetséges, kapjon szót. 

Köszönöm. 

 

Herr Teréz főépítész: Köszönöm szépen. A költségvetésben hosszú városi szobroknak a 
felújítására 2.000.000 forint van, tehát én azt gondolom, ezt a nagyságrendet meg se fogja 
közelíteni. 
 

Máté Péter frakcióvezető: Főépítész !sszony, az előbb nem válaszolt erre a kérdésemre, hogy 
miből és mennyibe kerül, tehát ez volt a kérdés, akkor most itt van a válasz, 2.000.000 forint 

van a városi szobrok felújítására. Nem tudom, ebből mennyit használtunk el, ha 

felhasználtunk, és akkor kell egy ajánlat, hogy mennyibe kerülne a kitétele. Ennyi volt, ennyi 

lenne a válasz, de most már lassan összerakjuk. 

 

Faragó Zsolt képviselő: Én azt szeretném megkérdezni, hogy a helyszín eldöntése az 

befolyásolja a költségvetést, mert akkor lehet, hogy Péternek az is probléma lesz, hogy melyik 
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az olcsóbb hely, az „!” vagy a „B”? Komolyan Péter, nem értem, most olyan kérdésről 
beszélgetünk, ami nem is a napirendi pont kérdése. Azt, hogy hova kerüljön, azt kellene 

eldönteni, most meg, hogy mennyiből lesz leszállítva. Szerzek egy teherautót, elvisszük. 

Köszönöm. 

 

További kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Zaják Rita képviselő: Máté Péter frakcióvezető úr kérdésére, kérésére, szólására való 
jelentkezése semmi másra nem irányult, mint arra, hogy embert zavarba hozzon és 
kellemetlen helyzetbe. Gratulálok hozzá, ügyes volt. 

 

Bomba Gábor frakcióvezető: Úgy gondolom, hogy zárjuk le az ezzel kapcsolatos vitát. 

Megígérem, hogy az Éljen Szekszárd frakció, hogyha a költségvetésnek ez nagy terhet okoz, 
akkor ki fogjuk fizetni és akkor ezen ne rágódjunk. 

 

Máté Péter frakcióvezető: Véleményem szerint arról kellene dönteni, hogy ha valaki 
embereket akar zavarba hozni, az Zaják Rita. Minden közgyűlésen az időnek a felét ő beszéli, 
minden közgyűlésre 8 kérdés, 8 interpelláció, minden lébe kanál, mindenbe beleszól, de 
valójában a Pénzügyi Bizottság elnökeként, úgy gondolom, hogy nekem feladatom az, hogy 
megtudjam, hogy miből finanszírozzuk és mennyibe kerül. Ennyi volt a kérdés. Határozati 
javaslat módosítót fogalmazok meg mindenki helyett, tehát a szoborfelújítási keretből és 
kérjük árajánlatot, illetve a Bizottság hagyja jóvá, hogy mennyibe kerül, ennyi. 

 

Faragó Zsolt képviselő: Köszönöm szépen a szót. Szeretném, ha lezárnánk a vitát és 
szavaznánk a napirendi pontról, hogy haladjunk. Köszönöm szépen. 

 

További hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel Faragó Zsolt vita lezárására irányuló javaslatát, 
amelyet a Közgyűlés - melynek létszáma 13 fő - 12 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 
elfogadott. 

(Gulyás Róbert képviselő visszatért az ülésterembe, Kővári László képviselő távozott az 
ülésteremből.) 
 

Gyurkovics János alpolgármester: Most a helyről fogunk szavazni, hogy a 3 közül melyik 
helyre kerüljön. A KCV Bizottság javaslata az „!” variáció volt. A bizottság javaslatára 
szavazunk most. 

 

Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 13 fő - 12 igen szavazattal, 1 nem szavazat mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 112/2024; (IV;25;) határozata 

Götz János Ivó szarvas c; szobrának közterületi elhelyezéséről 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése  
 

1. dönt arról, hogy Götz János Ivó szarvas című bronzszobra a Wosinsky Mór Múzeum 
épületétől nyugatra fekvő 2706. hrsz-ú közterületen kerüljön elhelyezésre- 
 

Határidő: 2024; április 25; 
 Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

2. felkéri a Polgármesteri Hivatalt a szoborelhelyezés megvalósítására.  
 

Határidő: 2024; május 31; 
 Felelős: Magyar Károly igazgatóságvezető 

 

Gyurkovics János alpolgármester: A szobor a Wosinsky Mór Múzeum épületétől nyugatra 

fekvő 2706-os helyrajzi számú közterületre kerül, ezt eldöntöttük. A Pénzügyi Bizottság 
elnökének volt egy módosító indítványa, most arra szavazunk. 

 

dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző: Tisztelt !lpolgármester Úr! Tisztelt Közgyűlés! Megfogalmaznám 
a Pénzügyi Bizottság elnöke által megfogalmazottakat. A Közgyűlés felkéri a Polgármesteri 
Hivatalt, hogy az elfogadott helyszínen történő megvalósítás kapcsán kérjen be a 
megvalósításra vonatkozóan árajánlatokat, majd azt követően pedig terjessze a Pénzügyi 
Bizottság elé döntéshozatal céljából. Ez lenne akkor a 2. határozati javaslat.  

 

Gyurkovics János alpolgármester: Erre szavazunk most, amit Jegyző Asszony megfogalmazott. 

 

Az alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 13 fő - 9 igen, 2 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett elfogadott, és az 
alábbi határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 113/2024; (IV;25;) határozata 

Götz János Ivó szarvas c; szobrának közterületi elhelyezésével kapcsolatos intézkedések 
megtételéről 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhívja a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy a Götz János Ivó szarvas című szobrának a Wosinsky Mór Múzeum épületétől nyugatra 
fekvő 2706. hrsz-ú közterületen történő elhelyezése érdekében kérjen be indikatív 
árajánlatokat és terjessze be a Pénzügyi Bizottság ülésére. 

 

Határidő: 2024; szeptember 30; 
Felelős: Herr Teréz főépítész  
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15; Tájékoztató Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2023; évi 
megvalósulásáról 
(82. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök 

Véleményezésre felkérve: KCV, OKSI 

 

dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző távozik az ülésteremből. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: A napirendi pontot véleményezte a KCV. Elnök Úr, 

parancsolj! 

 

Csötönyi László képviselő: Köszönöm szépen a szót. Így van, a KCV a civil koncepció 2023. évi 
megvalósulásáról szóló előterjesztést megtárgyalta és a Közgyűlésnek is tárgyalásra javasolja. 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen. A napirendi pontot tárgyalta az OKSI. 

Murvai Árpád elnök úr! 

 

Murvai Árpád képviselő: Köszönöm szépen. Az Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság a 
beszámolót a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja.  

 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen Elnök Úr. Itt a napirendi ponttal 

kapcsolatban annyit szeretnék mondani, hogy az SZMSZ szerint itt csak kérdéseket lehet 
feltenni. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Zaják Rita képviselő: Köszönöm szépen! Én Csötönyi László bizottsági elnök úrtól azt 
szeretném megkérdezni, hogy az új civil koncepció készülőben van-e, milyen stádiumban van? 

Erről 1 évvel ezelőtt is, meg már 2 évvel ezelőtt is beszéltünk. Ez hogyan áll? Köszönöm. 

 

Csötönyi László képviselő: Köszönöm szépen a kérdést. Még mindig aktuális, egyelőre nem 
készül, ezt ki tudom jelenteni, ugyanakkor azt is gondolom és mivel az elmúlt időszakban is 
próbáltunk ez irányba lépéseket tenni, amelyek java azért mégiscsak szélmalomharcnak 
bizonyult, hogy határozottan ki tudom jelenteni és azt gondolom, hogy utoljára szeretném 
közgyűlésen ezt megtenni, hogy egy civil koncepció elkészítése az a véleményem szerint ilyen 
megosztott társadalmi és politikai közegben szinte lehetetlen. Konszenzusos döntéseket, 

láttuk az előző percekben is, illetve órákban is, ennél sokkal kisebb fajsúlyú kérdésekben sem 
tudott hozni Szekszárd Város Közgyűlése az elmúlt esztendőkben, az előttünk álló félévben 
pedig pláne nem fog tudni, úgy meg pláne nem, és ez is határozott véleményem, hogy a 
civilség, a civil szervezet fogalma is kiüresedett jócskán az elmúlt 10 évben, illetve pejoratívvá 

vált azáltal, hogy kifejezetten egy politikai szervezet ezeket a fogalmakat kisajátította. Én azt 

gondolom, hogy alapvető lenne nemcsak Szekszárdon, hanem az egész országban, hogy az 
egyébként szép számmal működő és Szekszárdon is szép számmal működő és alapvetően jól 
működő civil szervezetek ne csak az alapfeladatokra tudjanak koncentrálni, amire létrejöttek, 
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hanem mondjuk azon is tudjanak dolgozni és arra is tudjanak figyelni, hogy valóban és valódi 
érdekérvényesítésre legyenek képesek politikai elkötelezettség és kitettség nélkül. Azt 

gondolom, hogy ez még várat magára és a város következő civil koncepciójának az 
elkészítésében, azt gondolom, hogy majd a következő ciklusban lesz talán lehetőség. 

Köszönöm. 

 

További kérdés nem hangzott el. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: A határozati javaslat következik. Szekszárd Megyei Város 
Önkormányzatának Közgyűlése Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának 2023. évi 
megvalósulásáról szóló tájékoztatót megismerte, az abban foglaltakat tudomásul veszi. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 11 fő - 11 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
(Kővári László képviselő visszatért az ülésterembe. Bomba Gábor, Faragó Zsolt és Gréczy-

Félegyházi Gyöngyvér képviselők távoztak az ülésteremből.) 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 114/2024; (IV;25;) határozata 

Szekszárd Megyei Jogú Város Civil Koncepciójának  
2023; évi megvalósulásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Szekszárd Megyei Jogú Város 
Civil Koncepciójának 2023. évi megvalósulásáról szóló tájékoztatót megismerte, az abban 
foglaltakat tudomásul veszi. 
 

Határidő: 2024; április 25; 
Felelős:           Gyurkovics János alpolgármester 

 

16; Javaslat a 2024; évi „Szekszárd Város Bora” cím odaítélésére 

(72. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Magyar Károly igazgatóságvezető 

Véleményezésre felkérve: GVB, KCV 

 

dr. Zsikó-Gál Klaudia jegyző visszatér az ülésterembe. 
 

Gyurkovics János alpolgármester: A napirendi pontot véleményezte a GVB, tudomásom 
szerint elfogadásra javasolja. A KCV véleménye, elnök úr! 

 

Csötönyi László képviselő: Híradásokból hallhattuk, láthattuk, hogy a hétvégén megtartották 

a szekszárdi Borvidéki Borversenyt. A Prantner Pince gyönyörű eredményeket szerzett, többek 
között ugye Szekszárd város bora címet is elnyerte 2024-ben. Ez egy ilyen formai érdekesség, 
hogy nekünk egyetértési jogunk van, természetesen tiszta szívvel támogatjuk és örömmel 
gratulálunk a Prantner Pince eredményeihez. 
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!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 11 fő - 10 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
(Gréczy-Félegyházi Gyöngyvér képviselő visszatért az ülésterembe, Rácz Zoltán képviselő 
távozik az ülésteremből.) 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 115/2024; (IV;25;) határozata 

a 2024; évi „Szekszárd Város Bora” cím odaítéléséről 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Szekszárdi Hegyközség 
javaslata alapján a 2024. évi „Szekszárd Város Bora” címet a Prantner Pincének ítéli oda 2022. 
évjáratú Bikavér bora elismeréseként. 

 

Határidő: 2024; április 25; 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

17; Javaslat a „Segíts rajtam! Hátrányos Helyzetűekért !lapítvány támogatására 
(83. számú előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László KCV elnök, Murvai Árpád OKSI elnök 

Előadó: Csötönyi László KCV elnök, Murvai Árpád OKSI elnök 

Véleményezte: KCV 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Előadó Csötönyi László elnök úr. Elnök Úr, parancsolj! 

 

Csötönyi László képviselő: Köszönöm szépen. Az alapítványi támogatások megerősítése 

közgyűlési feladat is, a Kulturális Bizottság tartalék keretéből 300.000 forinttal támogatja, 

támogatná, ha a Közgyűlés megerősíti az előbb említett !lapítványt, amelyiknek a 
beszámolójából az előző időszakban, illetve a sajtóból is kiderült, hogy szükség van erre, ezért 
kérlek benneteket, hogy egy gombnyomással járuljatok hozzá. Köszönöm szépen. 

 

!z alpolgármester kéri, hogy a képviselők tegyék fel kérdéseiket. 
 

Máté Péter frakcióvezető: Tisztelt Közgyűlés! Kérdésem, hogy akkor ez a KCV Bizottság kerete, 

tartalékkerete, tehát bizottsági keretről beszélünk? 

 

Csötönyi László képviselő: Igen, ez a Kulturális bizottság tartalékkeretére érkezett, ebből 
támogatás és természetesen Krisztináéknak mondtuk, hogy mivel április 30-áig lehet a civil 
keretre pályázni, hogy ezen felül ott is próbálkozzanak, de ugye 30. a beadási határidő, tehát 
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azt majd egy következő, májusi értekezletünkön tudjuk eldönteni, de elméletileg oda is 
beadják, tehát a civil keretre is pályáznak. 

 

További kérdés nem hangzott el, az alpolgármester megnyitja a vita szakaszt. 
 

Hozzászólás nem hangzott el, az alpolgármester lezárja a vita szakaszt. 
 

!z alpolgármester szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a Közgyűlés - 

melynek létszáma 11 fő - 11 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi 
határozatot hozta: 
(Faragó Zsolt képviselő visszatér az ülésterembe, Kővári László képviselő távozik az 
ülésteremből.) 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 116/2024; (IV;25;) határozata 

a „Segíts rajtam!” Hátrányos Helyzetűekért !lapítvány támogatásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése 

 

1. a Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottság javaslatára, annak 2024. évi 
Tartalék Kerete terhére 300.000,- Ft-ot nyújt a „Segíts rajtam” Hátrányos 
Helyzetűekért !lapítvány működési költségeire- 
 

Határidő:  2024; április 25; 
Felelős:  Gyurkovics János alpolgármester 

 

1. felkéri a Polgármesteri Hivatalt a támogatói okirat elkészítésére- 
 

Határidő:        2024; május 2; 
Felelős:           dr; Holczer Mónika igazgatóságvezető 

                 

2. felhívja az alpolgármestert az elkészített támogatói okirat aláírására- 
 

Határidő: 2024; május 9; 
Felelős: Gyurkovics János alpolgármester 

 

3. felkéri a Polgármesteri Hivatal Gazdasági Igazgatóságát a támogatási összeg 
átutalására.  
 

Határidő: 2024; május 16; 
Felelős:    Zsiga Marianna igazgatóságvezető 

 

18; Kérdések, interpellációk 

 

Gyurkovics János alpolgármester: Zaják Rita képviselő asszony küldött interpellációkat és 
kérdéseket, interpelláció átvilágításokat dr. Zsikó Gál Klaudia jegyző asszonyhoz. 
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! képviselők elkezdik elhagyni az üléstermet. 
 

Zaják Rita képviselő: Köszönöm szépen a szót. Én gyorsan felolvasnám a kérdést. Az első 
interpellációs kérdésem az úgy hangzik, hogy számos átvilágításhoz szóló közgyűlési határozat 
született 2019 és 2023 között a Polgármesteri Hivatal és az Önkormányzat cégeinek 
működésével kapcsolatban. Kérdésem az, hogy milyen megállapításokat tettek az átvilágítást 
végzők, milyen intézkedések kapcsolódtak ezen megállapításokhoz, mennyi közpénzt 
emésztett fel mindez? Ez lett volna az első kérdésem és valóban, Máté Péter úr jól tudta, 8 

kérdésem lett volna a mai ülésre, de ezek szerint a bátrabb képviselők most távoznak, így 
akkor gondolom határozatképtelenné vált az ülés, és akkor így 7. alkalommal fordul az elő 
ebben a Díszteremben, ahogy Jegyző Asszony mondta, a hely méltóságához híven, akkor most 

a közgyűlést gondolom Alpolgármester Úr be fogja rekeszteni.  

 

Gyurkovics János alpolgármester: Köszönöm szépen. A közgyűlés határozatképtelenné vált, a 

közgyűlést bezárom. Köszönöm szépen mindenkinek a megjelenését, munkáját. Viszontlátásra 
legközelebbi alkalomra. 

 

Tekintettel arra, hogy a közgyűlés határozatképtelenné vált, az alpolgármester 11 órakor a 

nyilvános ülést berekeszti. 
 

 

K. m. f. 

 

 

Gyurkovics János  dr. Zsikó-Gál Klaudia 

alpolgármester              jegyző 

 

 

Jegyzőkönyvet készítette:  
 

 

dr. Holczer Mónika      és      Cziráki Ildikó 

igazgatóságvezető              adminisztrátor 


